

Referat af bestyrelsesmøde i Pårørendeforeningen den 27.08.2024

Afbud fra Aase og Solvej.

Kl. 17.-18 møde med Anne-Marie Kruse

1. *Vi har hørt, at Skanderborg kommune har overtaget **Ajstruplund**, og at lejren ikke bliver vedligeholdt. Er det rigtigt?*
Det er kun meget få boenheder, der har benyttet lejren.
Økonomisk er Ajstruplund valgt fra, da man i Landsbyen prioriterer større fleksibilitet.
Det er forsøgt at få flere institutioner med i driften, men der har ikke været interesse.
Lige nu afventes der tilbud på reovering af lejren.
Det har indtil nu været brugt at sende beboere, der ikke kan klare festivalerne, på ferie der, men der er fundet andre egnede steder.
Der blev spurgt, om det er en fast del af pakken i Landsbyen, at komme på tur/lejr? Det er det ikke. Det vurderes i det enkelte tilfælde, hvorvidt beboeren har gavn af noget sådant.
2. **Smuk-festivals gener for beboerne.**
Der er nogle beboere, der ikke har det godt med festivaler. Det vurderes i hvert enkelt tilfælde, hvorvidt vedkommende skal på lejr eller om det trods generne er bedst at blive i vante omgivelser.
I forbindelse med Smuk-fest er der et her-og-nu nummer, man kan ringe på, hvis der er behov, og der reageres ret prompte fra festivalens side.
Der har netop været evaluering af Smuk-festen, og enighed om, at det er gået godt. Landsbyen modtager et fast beløb fra Smuk, og af disse penge går en del til vores hestehold, som er en ret dyrt. En del går også til svømmesalen.
3. **IT.** *Hvad er status? Der er åbenbart problemer i nogle boenheder m.h.t. modtageforhold.*
Et bestyrelsesmedlems datter, som er ret afhængig af IT – og som er ret stærk til det, hvor hun ved hjælp af private videoer kan gøre opmærksom på, hvad det er, hun vil tale om, og selv kan finde dem frem, har ved indflytning af IT-afdelingen fået afslag på at måtte bruge dem.
AMK undersøger nærmere.
4. **Solafskærmning**, *eller rettere mangel på samme, synes at være et stort problem i Landsbyen, både for beboere og medarbejdere. Hvad kan der gøres?*
Dette problem er en lang, sej proces.
Spørgsmålet tages op senere.
Spørgsmål: må man selv sætte aircondition op??
Begge dele besluttet i boligforeningen.
5. *Vi kunne godt tænke os det **fælles pårørendemøde** afholdes **onsdag den 13.11.** Emnet kunne evt. være "Værgemål". Faglig leder Harry Lauritzen (VISS) har foreslået "Magtanvendelse" (De nye reglers betydning for beboerne i Landsbyen Sølund).*
Reglerne omkring magtanvendelse er så nye, at det er bedre at vente med dette emne.

Vi fastholder Værgemål.

Margit kontakter Harry Lauritzen, som også kender en, der kan fortælle om dette. Margit Graves Ponsaing og Margit Højland tager møde Med Harry Lauritzen for at aftale nærmere program.

6. *En pårørende har spurgt til **beredskabet** i Landsbyen Sølund.*

Der findes ikke en nødgenerator som på sygehusene, men der er en. AMK ved dog ikke, hvor stor den er, og hvad den kan.

KL er på vej med et forslag omkring etablering af et nødlager, akkurat som vi andre burde gøre.

7. *Flere mener, at **kosten** i Landsbyen Sølund indeholder for lidt "grønt".*

Der er en manglende diversitet. Lidt gammeldags mad.

Det er mest effektivt at tage en dialog med køkkenet.

AMK kontakter køkkenet for deltagelse i et bestyrelsesmøde.

Kl. 18-20 Bestyrelsesmøde

1. Godkendelse af referat fra 3.06.

Referatet godkendt uden yderligere kommentarer.

2. Kasserer og Webmaster.

Der er brugt et pænt beløb på en sansegynge, som selvfølgelig reducerer vores bankbeholdning.

Der er ca. 45 betalende pårørende.

Der blev her en lille snak om bl.a. vedligehold af både ude- og inde-arealer.

En pårørende har oplevet at der ikke er ryddet ordentligt for sne om vinteren.

Ligeledes blev der gjort opmærksom på en knust rude, som ikke blev dækket af eller udskiftet.

IT lakker som tidligere nævnt bagud. En beboer er afhængig af talemaskine, som ikke vedligeholdes af IT-afdelingen. Det er de pårørende, der må klare, de problemer, der opstår. Der henvises her til et andet bosted, hvor der er en medarbejder, der har ansvar for sådan noget.

3. Fokus-redaktøren.

Nyt Fokus er afleveret til tryk i fredags.

Der stadig ikke ret stor opbakning fra boenhederne med indlæg til bladet.

Det er igen – igen - igen boenhed 40, der er aktiv.

4. PRISK

Udgår da der er afbud fra Aase.

5. Ansøgning om fondsstøtte, jfr. Karen Jørgensens mail til Leif. Hvilke ønsker vil være relevante?

Leif laver skrivelse til boenhederne + aktivitetscafeen, Sølund AC og Guldhornet, om ønsker.

6. Evaluering af lægeordningen.

Der er kommet en dato for evalueringen, så det kører.

7. Juleslik. Hvad er status på donationerne?

Tanja har kontaktet 2 leverandører. Den ene har doneret 10 kasser juleskum.

Den anden vil gerne med svar til senere.

Tanja arbejder videre.

8. Evt.

Vi har tidligere diskuteret vores folder, der bør ligge i alle huse til udlevering ved indflytning af ny beboer.

Margit kontakter AMK desangående.

Der blev spurgt, om de 2 medlemmer af bestyrelsen, der har antydnet at ville forlade bestyrelsen ved næste generalforsamling, står fast på beslutningen. Det blev der svaret bekræftende på.

Så blev det foreslået, at der fremover kommer et fast punkt på dagsordenen til vores møder som hedder: Pårørendeforeningen fra maj 2025.

Ulla Bøttcher Nielsen